

Circular

تعميم

Subject: The Medical prescription

الموضوع: تعميم الوصفة الطبية

To Accredited Healthcare Providers

لمقدمي الخدمة الصحية المعتمدين

Reference to the Ministerial Decision No. (1438-1170075) dated 09/24/1438 AH with regard to "prescribing medication in Generic Name" and after reviewing paragraphs (A / 2) and (A / 3) of Article No. (23) of the law of Practicing HealthCare Professions issued by the Royal Decree No.(59) Dated 04/04 / 1426 AH, and according to the Council of Cooperative Health Insurance policy and to insure the proper utilization of medication resources for beneficiaries, All healthcare services providers should be commit to the followings;

First: The prescription shall be written in generic name, with the exception of the list of medicines issued by the Saudi Food and Drug Authority, which requires the drug brand name be adhered to.

Second: For healthcare providers who have electronic prescription system shall follow below steps;

A-Medicines are chosen from the list of electronic drugs by doctors, where brand name must be invisible.

B- Patient's drug label must include Generic name first followed by a drug Brand name; i.e Brand Name (Generic Name®).

The Council of Cooperative Health Insurance urges healthcare providers who do not have electronic prescription system to move into such system as soon as possible.

God grants success,

إشارةً للقرار الوزاري رقم (1438-1170075) وتاريخ 1438/09/24هـ، بشأن "كتابة الاسم العلمي في الوصفة الطبية" وبعد الاطلاع على الفقرة (2/أ) والفقرة (3/أ) من المادة رقم (23) من نظام مزاوله المهين الصحية الصادر بالمرسوم الملكي رقم (59) وتاريخ 1426/11/04هـ، وانطلاقاً من سياسة مجلس الضمان الصحي التعاوني ولضمان زيادة فعالية استخدام الأدوية للمستفيدين وموائمةً مع سياسات وزارة الصحة ومنظمة الصحة العالمية في تشجيع وصف الأدوية بأسمائها العلمية وبناء على ما سبق، فإنه يتعين على جميع مقدمي خدمات الرعاية الطبية بجميع مستوياتها الالتزام بالآتي:

أولاً: على الأطباء الاكتفاء بكتابة الاسم العلمي في الوصفة الطبية ويستثنى من ذلك قائمة الأدوية التي تصدرها الهيئة العامة للغذاء والدواء ويستلزم صرفها الالتزام بالاسم التجاري.

ثانياً: على مقدمي خدمات الرعاية الطبية ممن يمتلكون نظام الوصفة الالكترونية ان يعملون وفق الخطوات التالية:

- أ- يتم اختيار الأدوية من قائمة الأدوية الإلكترونية من قبل الأطباء حيث يجب أن يكون الاسم التجاري غير مرئي.
- ب- يجب ان يتضمن الملصق الدوائي والخاص بالمريض على الاسم العلمي أولاً متبوعاً بالاسم التجاري (® Brand Name) .Generic Name

كما يحث مجلس الضمان الصحي التعاوني مقدمي الرعاية الطبية ممن لا يمتلكون آلية متابعة وصرف وتوثيق الوصفات الالكترونية على سرعة التحول بتفعيل أحد برامج الوصفة الالكترونية.

والله ولي التوفيق...